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Det er vigtigt at sikre, at der ikke opstår et a og et b hold med hensyn til 
digitalisering.

DIGITALISERING
Nanna Sarauw
kommunikation@skoleforeningen.org

Skoleforeningen er ved at afslut-
te uddelingen af omkring 700 iPads 
og computere ud til eleverne rundt 
omkring på skolerne. 

- Det er sådan, at ca. 10 % af ele-
verne har en udlånscomputer i 
hånden. Det vil sige, at alle elever 
er klædt på til at kunne deltage i 
fjernundervisningen, hvis behovet 
opstår igen, fortæller Ralf Fedder-
sen, pædagogisk konsulent i Skole-
foreningen.

Corona har sat turbo på behovet, 
men der var dog leveringsvanske-
ligheder i starten, fordi samtlige 
skoler i Tyskland skulle købe ind. 
Alligevel er det forløbet uden de 
store udfordringer, som Ralf Fed-
dersen siger. 

- Vi er en organisation, hvor sko-
lerne ved bedst, hvem af eleverne, 
der kunne have behov for en com-
puter. Det har ikke været nødven-
digt med den helt store ansøgning, 
hvor forældrene skulle oplyse alle 
mulige og umulige oplysningerne 
omkring økonomi og økonomisk 
formåen. Dem som har meddelt 

et behov, har fået mulighed for at 
låne en computer fra Skoleforenin-
gen. 

Efter Corona
Siden slutningen af 2020 er det ble-
vet uddelt ca. 700 iPads og compu-
tere. Indskolingen har fået iPads, 
fordi man har vurderet, at de er de 
mest velegnede. I undervisningen 
bruges der forskellige apps, som 
bedst egner sig til iPads, og så er de 
en del mere robuste end compute-
re. 5.-6. klasse og de ældste klasser 
har fået en computer, som er tilpas-
set deres behov. De ældre årgange 
har brug for maskiner med kraft 
end 5.-6. klasse.

Ifølge Ralf Feddersen håber Sko-
leforeningen, at de nye hybride un-
dervisningensformer, som alle ef-
terhånden har fået godt ind under 
huden, er noget skolerne vil tage 
med i en fremtid uden Corona. Bå-
de de mange nye maskiner og digi-
taliseringsstrategien går godt hånd 
i hånd med fremtidens skole.

Uddelingen af de mange maski-
ner har været med til at sikre, at 
der ikke udvikler sig et A og et B 
hold, hvor ikke alle har samme mu-
lighed for at lære at håndtere den 
digitale fremtid. Nu vil stort set alle 

trængende elever have tilgang til 
en computer og dermed mulighed 
for at takle fremtidens stigende 
grad af digitale undervisnings- og 
uddannelsesformer.

 

700 »devices« er blevet delt ud i Skoleforeningen.      Foto: Skoleforeningen

Hver tiende elev får  
en låne-iPad eller computer 

Eleverne er klædt på 
til at kunne deltage i 
fjernundervisningen, 
hvis behovet opstår 
igen.
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Jede 10. SchülerIn bekommt 
ein iPad oder einen Compu-
ter von Skoleforening gestellt. 
Die Geräte sind für Kinder und 
Jugendliche bestimmt, die im 
häuslichen Umfeldt keinen Zu-
gang zu einem Gerät haben.

Stuhrsallee 22

24937 Flensburg

Tlf.: 0461 5047 0

Inden sommerferien er der blevet valgt en ny 
styrelse for perioden 2020 til 2023. Mød de 
gamle og nye ansigter i forældrestyret

STYRELSEN
Nanna Sarouw
kommunikation@skoleforeningen.org

Anne Hahn-Ruempler, repræsentant for friserne i Styrelsen. Alder: 
42 år.Mor til Jenne Lene på 8 år, som går i 2. klasse på Jernved danske 
skole og Jan Fiete på 3 år, som går i Kiel-Pries Børnehave. Arbejder 
som specialpædagog og har en diplomuddannelse i pædagogik. Er 
gift med Jan, som er arkitekt.

Hvorfor har du valgt at stille op til Styrelsen?  
Det har jeg faktiske heller ikke. Jeg er udpeget af bestyrelsen af fri-
sisk forening, blandt andet fordi jeg har børn i systemet, men også 
fordi jeg brænder for den frisiske sag. Det forholder sig nemlig så-
dan, at der altid er en i styrelsen fra det frisiske mindretal, og jeg 
fortsætter fra sidste valgperiode. Det er centralt at styrke det frisiske 
mindretal, som jo er et mindretal i mindretallet. Det er vigtigt for 
den frisiske selvopfattelse, at de frisiske børn vokser op med en vi-
den om deres identitet og rødder. 

 

Hvad gør foreningen godt?
Vi er rigtig godt på vej. Vi har fået en frisisk-konsulent og friserne 
er kommet på dagsordenen. Qua mit arbejde som specialpædagog 
har jeg rigtig meget med det tyske system at gøre. Og så bliver det 
meget tydeligt, hvor godt vi egentligt har det i skoleforeningen. Det 
fungerer godt både fagligt og pædagogisk. Der er en god tone i sko-
leforeningen. Skoleforeningen er godt med inden for digitalisering, 
men også i forhold til inklusion. I hvert fald, hvis man skæver til det 
tyske system. Det bliver også bedre og bedre med det frisiske. Skole-
foreningen er opmærksomme på at få friserne tænkt med i nye be-
slutninger.

Hvad kan Skoleforeningen blive bedre til?  
Selvom det er blevet meget bedre, så glemmer Skoleforeningen tit 
friserne. Det er næsten blevet en stående joke, når vi diskuterer et 
emne, så må jeg sige ”I glemmer friserne, hvad med dem”. Mit mål 
er, at alle ansatte i skoleforeningen, i hvert fald dem der har noget 
med børnene at gøre, ved noget om friserne og gør en dyd ud af at 
lære børnene noget om det frisiske mindretal. Skoleforeningen skal 
finde en god balance mellem økonomien og mindretalskulturen. Det 
er ikke kun rigsdanskerne eller kun økonomiske hensyn, der skal 
bestemme, hvordan det skal se ud i Skoleforeningen. Det er vigtigt 
at se kulturen lidt udefra og se på, hvad der er godt for mindretallet. 
Det vil være godt, hvis vi kunne få skabt en større fællesskabsfølelse, 
transparens og en bedre kommunikation omkring de beslutninger, 
der bliver taget. 

Hvordan ser du fremtiden for Skoleforeningen?  
I de her corona-tider, stuktur-debatten og en komplet ny styrelse gi-
ver det en følelse af, at vi er på vej i en helt ny retning. Jeg synes, det 
er svært at se, hvor det ender henne. Mine ønsker for fremtiden er, 
at vi får en solid og stabil forening, som har friserne med.

Hvad er dit soundtrack til arbejdet i Skoleforeningen? 
”Hjulene på bussen drejer rundt rundt rundt” 

 

Skoleforeningens  
nye Styrelse: 
Anne Hahn-Ruempler

Min institution:  
Harreslev - Kobbermølle 
Danske Skole
Navn: Franziska Be-
cher-Heidemann
Alder: 49
 
Familieforhold: gift 
med Thomas, to dejlige 
børn
 
Jeg kommer oprinde-
ligt fra: Flensborg

 
Jeg er blevet leder i 
Sydslesvig fordi:  jeg 
holder så meget af vores 
fantastiske skole her i 
Harreslev
 
Mine fritidsinteresser 
er: sport; som fitness, 
løb, stå på ski og SUP-
board, sy på symaskine, 
bøger
 

Min yndlingsbog/film/
musik: Mænd der ha-
der kvinder/ Brødrene 
Løvehjerte/ Intoucha-
bles- De Urørlige/ mine 
børns musik
 
I skolen var jeg bedst 
til:  matematik, dansk 
og idræt
 
Jeg har før arbejdet 
som: lærer

Nye ledere


